
Danske Handicaporganisationer – Randers
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV
Telefon: 86 44 32 21. E-mail: il.as.laustsen@outlook.com
Hjemmeside: www.dhranders.dk

 Referat fra DH-bestyrelsesmøde tirsdag den 24. januar kl. 17.30
 i kantinen på Hjernecenter Randers, Bakkevej 1, 8920 Randers
 NV.

 Deltagere:
 Trine Juel, SIND
 Stig Kjeldsen. Blindesamfundet
 Asger Laustsen, CP Danmark
 Flemming Sørensen, Scleroseforeningen
 Birgit Urban, DHF
 Kai Gade, Gigtforeningen
 Rasmus Lerbak, Ordblindeforeningen
 Karina Hjorth, DHF
 Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen
 Vitus Jordan, LEV
 Erik Christensen, Muskelsvindfonden
 Eriks hjælper
 Poul Erik Andersen, PTU
 Thomas Dall, PTU

 Dagsorden:

 1) Velkomst og præsentation.
 Asger bød velkommen og vi præsenterede os. Ellen Petersen og Tho-
 mas Krarup præsenterede sig også.

 2) Møde med formand for Omsorgsudvalget Ellen Petersen og
 omsorgsdirektør Thomas Krarup, som vil give en aktuel oriente-
 ring om arbejdet på omsorgsområdet set fra den handicappoliti-
 ske vinkel. Ellen og Thomas vil endvidere give en status på den
 lange sagsbehandlingstid på større hjælpemidler i visitationen.
 Der vil blive mulighed for at stille spørgsmål til Ellen Petersen
 og Thomas Krarup.
 Thomas tog sig af det faktuelle. Ellen tog sig af det politiske. Vedrø-
 rende de lange sagsbehandlingstider oplyste Thomas, at de har en op-
 hobning af sager, dels pga. at medarbejderne har arbejdet hver for sig
 under corona og dels fordi der har været en omfordeling af medarbej-
 dere. Der er nu fokus på kørestole, biler og boliger og man er på rette
 vej. Ellers supplerede Ellen og Thomas hinanden. Borgerrådgiverens
 rapportbruges. Man arbejder ud fra devisen ”Hjælp dig selv”, hvilket
 man kan med velfærdsteknologi. Der er afsat 79 millioner til hjælpe
 midler, hvilket er ok også hvis der bliver et merforbrug. Man vil lave en

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI.
De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap.



 udviklingsafdeling og et showroom.
 Man kom også ind på plejeboliger. 
 Der var mange kommentarer og spørgsmål.
      
 3) Orientering fra formanden.
 Asger oplyste at han, Flemming og Ole Bach havde været til møde med
 Runa, ny centerleder Rikke Toft og leder af Neptunvej Tove Adamsen
 den 12. december 2022. Ole Bach er formand for pårørenderådet ved
 Neptunvej. De havde en god dialog om problemerne på Neptunvej, 
 som de var blevet bekendt med af borgere og pårørende. Det var et
 positivt møde, som repræsentanterne fra Randers Kommune var meget
 lydhøre overfor. Der blev aftalt et opfølgningsmøde til marts 2023.
      
 Den 5. januar 2023 var der orienteringsmøde om § 18 midler, hvor der
 blev orienteret om ansøgningsmulighederne. Ansøgningsfrist er 1. fe-
 bruar 2023.

 Asger har talt med leder af Randers Naturcenter Helle Taastrøm om
 Camp i 2023, som hun er i gang med at planlægge sammen med sine
 medarbejdere til den 1. og 2. september 2023.

 I december 2022 blev Asger kontaktet af en journalist ved DR1 om tabt
 arbejdsfortjeneste, da beløbet til tabt arbejdsfortjeneste er steget væ-
 sentligt de senere år i bl.a. Randers Kommune. DR ønsker kontakt til 
 forældre, der modtager tabt arbejdsfortjeneste i Randers Kommune,
 hvorfor Asger rundsendte mail. En mor i Langå til en autist blev først i
 januar måned 2023 interviewet til DR-udsendelse, hvor der også med
 virkede en mor til et barn med CP fra Århus Kommune.

 I januar 2023 blev Asger kontaktet af en journalist ved Norddjurs Liv,
 et Lokalblad i Norddjurs om ledsagerordninger, som er under pres i 
 Norddjurs Kommune. Han blev efterfølgende interviewet og der kom en
 Artikel med ham og formand for VPU og 2 andre politikere sammen
 med aftaleholder.

 Asger efterlyste bestyrelsens holdning til et valgmøde med de 5 lokale
 folketingspolitikere. Holdningen var positiv og Elisabeth kunne fortælle
 at Autisme-foreningen holder møde med ”de 5 på Borgen”, fredag den
 24. marts kl. 16-18 i Underværket, store sal, Stemannsgade 9C, 8900
 Randers C.
     
 4) Økonomi.
 Asger oplyste, at der er ca. 44.000 kr. i kassen.

 5) Orientering og drøftelse af dagsordenspunkter fra tidligere 
 Handicaprådsmøde i december måned og kommende møde den
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 25. januar 2023. Dagsorden kan ses på Randers Kommunes
 hjemmeside.
 Karina orienterede om, at mødet den 30. november havde følgende 
 hovedpunkter:

- Revision af Randers Kommunes indkøbspolitik
- Drøftelse af forslag om mere sammenhængende indsats på autis-
   me spektrumsområdet.
- Drøftelse af manglende indarbejdelse af Handicaprådets hørings
   svar.

Derudover  var der  efterfølgende e-maildøftelse og udformning af hø-
ringssvar
til:

- Fritids- og idrætspolitik 2023-2026
- Kulturpolitik 2023-2026
- Sundhedspolitik 2023-2026
- Lokalplan 714 om bl.a. overnatningsmuligheder ved Cold Hand
  Winery.

Dagsordenpunkterne for Handicaprådets møde 25. januar:
- Udpegning af knudepunkter i Midttrafiks flextrafik
- Omsorgs- og værdighedspolitik, høring
- Kommende udbud på urologiprodukter
- Orientering om arbejdet med ny teknologi- og digitaliseringsstra-
   tegi, herunder en strategi for velfærdsteknologi for social- og om
   sorgsområdet
- Høring af strategi for psykiatri og udsatteområdet
- Rammeaftale på det specialiserede socialområde 2023-2024.

Omsorgsudvalget har ikke ønsket at holde dialogmøde med Handicaprå-
det i efteråret, hvorfor der ikke har været mulighed for på forhånd at
påvirke indholdet i henholdsvis Omsorgs- og Værdighedspolitikken samt
strategien for velfærdsteknologi.

Handicaprådet opfordrer DH`s medlemmer til altid at skimme dagsorde-
nen for  kommende HR-møde og læse eventuelle  punkter,  der  måtte
være relevante for de enkelte repræsentanter. Dagsordenen kan ses fra
ca. 1 uge før hvert møde.

Send gerne input og kommentarer til Karina på khjorth@oncable. dk se-
nest kl. 12 tirsdagen før møderne.

Kommentarer:  vi  har  ikke  mulighed  for  inddragelse  i  rammeaftalen.
Fagplanen inddrages ikke.

6)  Drøftelse af lukning af Handicapcentret i Stevnstrup.
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Lukningen går ud over vores medlemmer. Vandet i Water & Wellness er
for  koldt.  Rasmus undersøger  hos  Randers  Kommune om alternative
muligheder. 
Vedrørende handicapfestival drøftet muligheden for en festival og om vi
skal sende en DH-delegation til tidligere leder af Handicapcenteret Lars
Pedersen for at få mere information. Aftalt at Flemming og Vitus taler
med Lars.
Poul Erik tilføjede, at svømning i Marselisborg også er skåret ned.

7) Nyt fra organisationerne.
Vitus udleverede kopier til alle af Neptunvej. Han mener ikke det er et
sted at placere et bosted og begrundede hvorfor. Byggeklageinstansen
og  socialtilsynet  er  informeret.  Byggetilladelse  er  i  orden,  lokalplan
2009. P-pladser udbygges ikke.

Stigs medlemmer har problemer med MitId.

Trine: Der er udsolgt til Peter Lund Madsen den 1. marts.

Elisabeth: Arrangement den 24. marts med de lokale folketingsmedlem-
mer.

Rasmus: Tilgængelighedslov vedtaget.

Erik: Der skal være en mere der kan hæve penge i Muskelsvindfonden
for at driften kan fortsætte.

8) Nyt fra råd, nævn og udvalg.
Intet at bemærke. 

9) Eventuelt.
Vitus: Opfordrede til sammenhold i DH.

Erik: Ledsagekort kan ikke bruges i Water & Wellness.       

Referent: Birgit Urban
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